



September 18, 2024

Greetings,

The start of the school year is filled with first time experiences for staff, students, and parents. It is also a time to get back into our regular school routines. An unfortunate routine, that we hope one day will no longer be needed, is to share this message about the seriousness of making threats of violence towards individuals or schools.

It has become far too commonplace for comments that threaten violent acts towards schools, buildings, or individuals to appear on social media platforms, in chats, or in conversations. Fortunately, a majority of these comments are not credible and when those making the comments are questioned they often say they were "just joking".

"Just joking" is not acceptable!

When a threat is made there is no way of immediately knowing if the threat is real or another so-called prank. We must, and do, take every threat seriously. And every threat, even those that people make as a "joke" creates a disruption to the school environment and expends a significant amount of school and law enforcement resources. Making threatening comments is a crime. Those individuals who are found making comments will be turned over to the Wayne County prosecutor's office and subject to criminal prosecution. We ask our entire community to have serious conversations with their children regarding the very serious consequences of their actions. It is essential that we, as adults, act as role models and demonstrate proper use of our communication tools and platforms.

The recent tragic event in Georgia is a reminder that we all need to work together, remain focused on our surroundings, report anything out of the ordinary to local law enforcement, and keep communications open and frequent. Each school website has an online <u>SAFE BOX</u> that is available to report any behaviors or activity that appear to be out of the ordinary. The State of Michigan offers a similar tool called <u>OK 2 SAY</u>. Both of these resources are available at any time.

We are very fortunate in Dearborn to have the talents and experience of Ms. Elzayat, Dearborn Public Schools Director of Safety and Security; our district safety and security team; the dedicated Dearborn Police School Resource Officers, and the vast resources of the Dearborn Police who together, work to quickly identify and take action toward those making threatening comments toward our schools. We thank all of the Dearborn Public Schools staff and all of the hard-working men and women who are part of the Dearborn Police Department for their continuous efforts to create these safe spaces for children in school.

Our community, and our schools, will continually work to create a safe environment for all ensuring Dearborn will always be a great place to live and learn. Wishing everyone a peaceful and productive school year.

Regards,

Issa Shahin

Chief of Police Dearborn Police Department Superintendent

Dearborn Public Schools

Glenn Maler





۱۸ أيلول (سبتمبر)۲۰۲٤

تحية عطرة،

أما بعد:

تمتلئ بداية العام الدراسي بالتجارب الأولى للموظفين والطلاب وأولياء الأمور. إنه أيضًا وقت للعودة إلى روتيننا المدرسي المعتاد. من الروتين المؤسف، الذي نأمل ألا تكون هناك حاجة إليه يومًا ما، مشاركة هذه الرسالة حول خطورة التهديد بالعنف تجاه الأفراد أو المدارس.

لقد أصبح من الشائع جدًا ظهور التعليقات التي تهدد بأعمال عنف تجاه المدارس أو المباني أو الأفراد على منصات التواصل الاجتماعي أو في المحادثات أو المحادثات ولحسن الحظ، فإن غالبية هذه التعليقات ليست ذات مصداقية، وعندما يتم استجواب أولئك الذين يدلون بهذه التعليقات، غالبًا ما يقولون إنها "مجرد مزحة". "مجرد مزاح" غير مقبول!

عندما القيام بهذه التهديدات، لا توجد طريقة لمعرفة ما إذا كان التهديد حقيقيًا أم أنه مزحة أخرى. ويجب علينا أن نأخذ كل تهديد على محمل الجد، ونحن نفعل ذلك بالفعل. وكل تهديد، حتى تلك التي يطلقها الناس على سبيل المزاح، تخلق اضطرابًا في البيئة المدرسية و تستهلك قدرًا كبيرًا من موارد المدرسة وإنفاذ القانون. الإدلاء بتعليقات تهديدية يعد جريمة. سيتم تسليم هؤلاء الأفراد الذين يتم العثور عليهم وهم يدلون بتعليقات إلى مكتب المدعي العام في مقاطعة واين سيخضعون للمحاكمة الجنائية. نطلب من مجتمعنا بأكمله إجراء محادثات جادة مع أطفالهم بشأن العواقب الخطيرة للغاية لأفعالهم. من الضروري أن نكون نحن البالغين بمثابة قدوة وأن نظهر الاستخدام السليم لأدواتنا وصفحتنا على منصات التواصل الاجتماعي.

إن الحدث المأساوي الأخير في جورجيا هو تذكير بأننا جميعًا بحاجة إلى العمل معًا، ومواصلة التركيز على المناطق المحيطة بنا، والإبلاغ عن أي شيء خارج عن المألوف لسلطات إنفاذ القانون المحلية، وإبقاء الاتصالات مفتوحة ومتكررة. يحتوي كل موقع ويب خاص بالمدرسة على <u>صندوق</u> أمان عبر الإنترنت متاح للإبلاغ عن أي سلوكيات أو أنشطة تبدو خارجة عن المألوف. تقدم ولاية ميشيغان أداة مماثلة تسمى OK 2 SAY. كل من هذه الموارد متاحة في أي وقت.

نحن محظوظون جدًا في ديربورن بوجود مواهب وخبرات السيدة الزيات، مديرة السلامة والأمن في مدارس ديربورن العامة؛ فريق السلامة والأمن في مدارس ديربورن العامة؛ فريق السلامة والأمن في منطقتنا؛ ضباط الموارد في مدرسة شرطة ديربورن المتفانون، والموارد الهائلة لشرطة ديربورن الذين يعملون معًا لتحديد هوية أولئك الذين يدلون بتعليقات تهديدية تجاه مدارسنا واتخاذ الإجراءات اللازمة بسرعة. نشكر جميع موظفي مدارس ديربورن العامة وجميع الرجال والنساء الذين يعملون بجد والذين يشكلون جزءًا من قسم شرطة ديربورن على جهودهم المستمرة لإنشاء هذه المساحات الأمنة للأطفال في المدرسة

سيعمل مجتمعنا ومدارسنا باستمرار على خلق بيئة آمنة للجميع لضمان أن تكون ديربورن دائمًا مكانًا رائعًا للعيش والتعلم. متمنيا للجميع عاما دراسيا هادئا ومثمرا.

مع كل التقدير،

Issa Shahin

عيسى شاهين

Glenn Maleyr